

Die **Universität Passau** genießt durch exzellente Forschung, innovative Lehre und ein dichtes internationales Netzwerk hohe Sichtbarkeit und Ansehen. Rund 11.000 Studierende aus 100 Nationen und über 1.300 Beschäftigte lernen und arbeiten nahe der Altstadt auf einem Campus, der modernste technische Infrastruktur mit einer preisgekrönten städtebaulichen Anlage vereint. International erfolgreiche High-Tech-Firmen und eine lebhafte Gründerszene, gepaart mit reicher Kultur und niederbayerischer Tradition, verleihen Stadt und Region Strahlkraft und tragen zur hervorragenden Arbeits- und Lebensqualität bei.

An der **Professur für Anglistik/Cultural and Media Studies** (Professorin Dr. Lucia Krämer) ist ab 1. April 2026 zunächst befristet für die Dauer von drei Jahren die Stelle einer/eines

Wissenschaftlichen Mitarbeiterin / Wissenschaftlichen Mitarbeiters (m/w/d)

mit der Hälfte der regelmäßigen wöchentlichen Arbeitszeit zu besetzen. Die Eingruppierung erfolgt in Entgeltgruppe 13 des TV-L (Stufenzuordnung je nach Qualifikation und Berufserfahrung).

Ihre Aufgaben

- Durchführung von Lehrveranstaltungen im Umfang von 2,5 Semesterwochenstunden im Bereich britische Kulturwissenschaft (bei Bedarf ggf. auch Literaturwissenschaft)
- Arbeit an einem eigenen Forschungsprojekt mit dem Ziel der Promotion
- Zuarbeit zu laufenden und zukünftigen Forschungsvorhaben an der Professur Anglistik/Cultural and Media Studies
- Übernahme von Verwaltungs- und Organisationsaufgaben an der Professur

Ihr Profil

Sie haben einen sehr guten universitären Master-Abschluss oder gleichwertigen wissenschaftlichen Hochschulabschluss in Anglistik/Englisch oder einem interdisziplinären Studiengang mit ausgeprägter anglistischer Komponente. Dabei ist ein Schwerpunkt auf kultur-, medien- und/oder literaturwissenschaftlichen Themen im Verlauf Ihres Studiums deutlich erkennbar. Sie arbeiten sehr gut selbstständig, sind dabei aber gleichzeitig teamfähig und kommunizieren effizient sowohl mündlich als auch schriftlich in Englisch und Deutsch. Erwünscht ist ein aktuelles anglistisches Forschungsvorhaben mit kultur- und/oder medienwissenschaftlichem Schwerpunkt.

Wir bieten Ihnen die Möglichkeit einer umfassenden wissenschaftlichen Weiterqualifizierung in einem angenehmen Arbeitsklima in familienfreundlicher Umgebung.

Die Stelle ist für die Besetzung mit schwerbehinderten Menschen geeignet. Diese haben bei der Einstellung Vorrang vor gesetzlich nicht bevorrechtigten Personen bei im Wesentlichen gleicher Eignung, Befähigung und fachlicher Leistung.

Für Rückfragen steht Ihnen Frau Prof. Krämer zur Verfügung (E-Mail lucia.kraemer@uni-passau.de).

Ihre Bewerbung richten Sie bitte per E-Mail mit aussagekräftigen Unterlagen (insbesondere Lebenslauf, Zeugnisse) nur im PDF-Format als **eine** Datei bis **30. November 2025** an jevgenija.sperlich@uni-passau.de. Arbeiten Sie bereits an einem Forschungsvorhaben, so schließen Sie bitte ein **bis zu fünfseitiges Exposé** (in Englisch oder Deutsch) in Ihre Bewerbung ein. Ihre Bewerbungsunterlagen löschen wir spätestens sechs Monate nach Abschluss des Bewerbungsverfahrens.

Wir verweisen auf unsere [Datenschutzhinweise](http://www.uni-passau.de/universitaet/stellenangebote/) unter: <http://www.uni-passau.de/universitaet/stellenangebote/>

The **University of Passau** owes its strong visibility and good reputation to excellent research, innovative teaching and its tight-knit international academic networks. Some 11,000 students and more than 1,300 staff study and work on our University campus, which is located a stone's throw from the historical Old Town of Passau and combines state-of-the-art technical infrastructure with award-winning architecture. Internationally successful high-tech companies and a vibrant start-up scene, coupled with a rich culture and Lower Bavarian traditions, give Passau and the surrounding area a special appeal that makes it a great place to live and work.

The **Professorship for British Studies/Cultural and Media Studies** at the **University of Passau** invites applications for the position of

Graduate Research and Teaching Assistant

starting 1 April 2026.

This is a part-time position, amounting to 0.5 full time equivalent (FTE), with a term of three years and the option of extension within the framework of the German Academic Fixed-Term Contracts Act. Remuneration is in accordance with pay grade E13 of the German public-sector collective agreement (TV-L); the salary step depends on qualifications and experience.

Your duties and responsibilities

- Plan, administer and deliver classes in the field of British Cultural Studies of a total of 2.5 teaching contact hours per week. Teaching in the field of British Literary Studies will be required on occasion.
- Conduct your own research project with the aim of obtaining a doctoral degree.
- Assist in current and future research projects of the professorship for British Studies/Cultural and Media Studies.
- Carry out administrative and organisational tasks relating to the professorship.

Person specification

You are a good fit for this position if you have a university master's degree with distinction or an equivalent academic qualification in English Studies or in an interdisciplinary programme with a strong focus on English Studies. Your study progression should show a clear emphasis on cultural, media, and/or literary studies. You must be able to work very well independently, while also being a good team player who communicates effectively in both English and German, both orally and in writing. A current research project in British Studies with a focus on cultural and/or media studies would be desirable.

We offer you the opportunity for comprehensive academic advancement in a pleasant working environment within a family-friendly setting.

This position is suitable for candidates who are registered disabled. Persons with disabilities are given preference over non-disabled applicants who do not otherwise have statutory preferential status if their overall personal aptitudes, skills and qualifications are equal.

If you have any further questions about this position, please contact Prof. Lucia Krämer by e-mail (lucia.kraemer@uni-passau.de).

To apply, please e-mail your full application, with the cover letter and all supporting documents (such as your curriculum vitae and certificates) attached as a single pdf file, to jevgenija.sperlich@uni-passau.de by no later than **30 November 2025**. If you are already working on a research project, please include an **exposé of up to 5 pages** (in English or German) of the project in your application. E-mailed applications are kept on file for six months after the conclusion of the appointment procedure, whereupon they are deleted from our systems.

Please visit www.uni-passau.de/en/university/current-vacancies for our data privacy statement.